
 
 

Aan de voorzitter van de gemeenteraad 

Aan de algemeen directeur 

 

Betreft:  

Toevoeging agendapunt gemeenteraad d.d. 2025-05-26 

Jakobskruiskruid – Informatie in gemeentelijk infoblad  

 

Geachte voorzitter, 

Geachte algemeen directeur, 

 

In het gemeentelijk infoblad van mei-juni roept onze gemeente iedere inwoner op om de 

strijd aan te gaan met het Jakobskruiskruid.  

We zijn er ons van bewust dat dit kruid in gedroogde vorm een gevaar vormt voor paarden 

en runderen en dat inwoners die deze dieren laten grazen in hun weide dit kruid liever niet in 

de weide zien. 

 

Maar een kruistocht houden tegen de plant gaat voor ons echt te ver. Enige nuance is toch 

nodig. 

 

Het Jakobskruiskruid vormt niet enkel een bedreiging. Het kruid heeft ook een ecologisch 

nut. Het is jammer dat het artikel het Jakobskruiskruid -dat hier van nature thuishoort- als de 

nieuwe paria onder de inheemse planten beschrijft. Wij vinden dat het kruid bestreden kan 

worden waar het effectief een probleem vormt, maar niet op plekken waar er zich geen 

problemen voordoen. 

 

Meer dan 200 insectensoorten -waaronder tientallen soorten wilde bijen, zweefvliegen en 

vlinders- maken gebruik van het Jakobskruiskruid als nectar- en stuifmeelleverancier of als 

waardplant. Om deze bestuivers te helpen in tijden van biodiversiteits- en bloemenverlies 

zou een zekere tolerantie naar deze nieuwe ‘vervloekte’ soort op bepaalde plaatsen 

aangewezen zijn. De rups van de Sint-Jacobsvlinder is volledig aangewezen op het 

Jakobskruiskruid en deze vlinder zou uitsterven bij het verdwijnen van dit kruid. De algemene 

strijd aanbinden met deze plant -zoals het artikel doet- is dus problematisch. 

 

Dit kruid treffen we vooral aan op open of kale plekken in weides en verschraalde 

ondergronden waar de bodem vertrappeld en verstoord is. Het betreft dus vooral weilanden 

waar paarden en runderen grazen. Om de dieren te beschermen is het belangrijk om aan de 

eigenaars van deze dieren correcte info te bezorgen hoe de plant aan te pakken in 

weilanden. Deze info vinden we niet -of slechts gedeeltelijk- terug in het artikel. 

 

We doen dus een oproep aan het gemeentebestuur om de algemene strijd tegenover dit 

kruid te stoppen, in communicatie ook de waarde van deze plant te beklemtonen en via de 

gemeentelijke infokanalen info te bezorgen aan eigenaars van paarden en runderen om op 

hun percelen problemen met dit kruid te voorkomen. 



Enkele beheermaatregelen om een explosie van Jakobskruiskruid in weilanden te vermijden: 

- voorkom overbegrazing om open plekken in het weiland te voorkomen; 

- dichtere zoden voorkomen dat zaden kunnen kiemen; 

- handmatig verwijderen na eerste vestiging planten of laten begrazen door schapen; 

- maaien voor de zaadzetting , herhaald maaien en maaisel afvoeren; 

- combinatie van maaien en grazen zorgt voor minder problemen dan enkel grazen; 

- inzaaien van planten die een negatief effect hebben op Jakobskruiskruid; 

- naburige percelen in het oog houden en een veilige afstand van 50 m bewaren. 

 

Onze vragen: 

 

1. Op welke wetenschappelijke informatie baseert het bestuur zich, zeker gezien de oproep 

om zo drastisch de plant aan te pakken? 

 

2. Waarom gaat het bestuur de algemene strijd aan met het jakobskruiskruid, terwijl 

problemen met het kruid zich vooral voordoen op weides met paarden en runderen? 

 

3. Het artikel meldt dat bermen zo snel mogelijk gemaaid worden om de verspreiding tegen 

te gaan. Is er op dit moment een probleem met een grote aanwezigheid van jakobskruiskruid 

in onze bermen? 

 

4. Wil het bestuur in toekomstige communicatie ons voorstel volgen om ook de ecologische 

waarde van het kruid in de kijker te zetten en vragen om de bestrijding enkel toe te passen 

als dieren in gevaar komen?  
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